

## ADIERAZPEN INSTITUZIONALERAKO

Mungiako udalbatzak, Bizkaia-Gascogne Golkotik egingo den Spainia-Frantzia interkonexiorako proiektuaren aurkako jarrera adierazten du, ondoren adierazten diren arrazoiengatik:

1. Ez da beharrezkoa; koste handikoa da eta gainera, ez dator bat XXI. mendeko eredu energetikoarekin. Berritzagarrien aldeko apustua egiteaz gain, kontsumoaren gorakada eten beharra dago. Era honetako azpiegitura erraldoiek hain zuzen gaur egungo kontsumo energetikoaren hazkunde geldiezinak sortutako beharrizanei erantzuten diente. Pertsonengan zentratutako eredu lokal eta jasangarriago batekin lotutako alternatibak existitzen dira gaur egun.
2. Pertsonen osasunerako arriskutsua da, eremu elektromagnetikoak, soinu-stressa, ozono troposferikoaren isuria eta abarrengatik.
3. Kaltegarria da ingurugiroarentzat, bai inguru hurbilean baita eskualdean eta itsasoan ere, eragina baitauka lurrean, basoan eta faunan, paisaia eta itsas-ingurunea aldatuz.
4. Butroe ibaiaren ibilguan, erreka-bazter zein ingurueta, eta ondorioz bertako biodibertsitatean eragin negatiboa izan lezakete azpiegitura instalatzeko lanek zein azpiegiturak berak.
5. Mungiarako nahi dugun eredu sozioekonomikoaren kontrakoa da, zonaldearen balio-gutxitzea suposatuko baitu, eta herria degradatuko du.
6. Interkonexoaren proiektuak, energia elektrikoa trukatu ahal izateko goi tentsioko bestelako linea eta azpiegiturak ere gure herritik pasatzea eragingo luke, honek dakartzan arrisku eta kalte guztiekin.
7. Hala ere proiektua aurrera eramango balitz, proiektua bera gauzatzeak izan ditzakeen ondorio kaltegarriak minimizatzeko Mungiako Udalak egiten dituen errekerimenduei, uneoro jaramon egitea eskatzen jarraituko dugu, baita egokitzat jotzen diren neurri zuzentzaile eta konpentsazio-ekintzei ere.

Mungia, 2022 maiatzaren 10a



## DECLARACION INSTITUCIONAL

El Pleno del Ayuntamiento de Mungia manifiesta su oposición al proyecto de interconexión España-Francia desde el Golfo de Bizkaia-Gascogne, por las siguientes razones:

1. No es necesario, es muy costoso y además no se corresponde con el modelo energético del siglo XXI. Además de apostar por las renovables, hay que frenar el incremento del consumo. Este tipo de infraestructuras gigantes responden precisamente a las necesidades generadas por el imparable crecimiento del consumo energético actual. Hoy en día existen alternativas acordes a un modelo local más sostenible centrado en las personas.
2. Es peligroso para la salud de las personas, debido a los campos electromagnéticos, stress sonoro, y la emisión de ozono troposférico, etc.
3. Es perjudicial para el medio ambiente, tanto en el entorno próximo como en el comarcal y el marítimo. También influye en la tierra, al bosque la fauna y la flora, alterando el paisaje y el medio marino.
4. Las obras de instalación de la infraestructura y la propia infraestructura podrían afectar negativamente tanto al cauce del río Butroe, como a sus márgenes y alrededores, así como a su biodiversidad.
5. Es contrario al modelo socioeconómico que queremos para Mungia, ya que supone una desvalorización de la zona y porque degrada nuestro pueblo.
6. El proyecto de interconexión implicaría el paso por nuestra localidad de otras líneas e infraestructuras de alta tensión para el intercambio de energía eléctrica, con todos los riesgos y perjuicios que ello conlleva.
7. Si a pesar de todo se lleva a cabo, seguiremos exigiendo que se atienda en todo momento a los requerimientos que se hagan llegar desde el Ayuntamiento de Mungia en orden a minimizar los posibles efectos adversos de la ejecución del proyecto, así como a las acciones correctoras y compensatorias que se estimen oportunas.

Mungia, a 10 de mayo de 2022

